
PROTOKOL NR V/$3

z sesji Rady Miejskiej w Jgdrzejowie odb¡ej w dniu 20 marca 2003 roku
w sali kawiarnianej Domu Kultury w Jgdrzejowie.

Ad.  l .
Przewodnicz4ca Rady Miejskiej EDbieta WiSniewska o godzinie l0r0 otwarla obrady

IV sesji Rady Miejskiej w Jgdrzejowie. Obrady rozpoczgto przy obecnoSci na sali obrad 20
radnych na stan 2l radnych, co stanowi 95,24 %a ogólu Rady. Przewodnicz1ca stwierdzila
quorum prawomocne do podejmowania uchwal-

Przewodnicz4ca Rady powitala przybylych na sesjg: Burmistrza Leszka Kapciq, Wice
burmistrzów: Janusza Wozniaka i Stanislawa Nowaka, radnych, naczelników wydzialów
Llrzgdu Miejskiego, kierowników jednostek organizacyjnych gminy, sohysów, przedstawicieli
partii, stronnictw politycznych, zwiqzków zawodowych, mediów oraz wszystkich przybylych
gosci.

Przewodnicz4ca Rady zgtosila kandydaturg radnego Krzysztofa Chalupki na sekretarza
obrad; radny Chatupka v,ryrazlt zgodE.
Sekretarzem obrad wybrano jednogloSnie radnego Krzysztofa ChatupkE.

I|.il. ¿.

Na sesji w dniu 13 lutego 2003 roku nieobecny byl jeden radny; nieobecnoSó zostala
usprawiedliwioru=

A d . 3 .
Radna Ewa Ptasz¡rik wnosi o zmianE kolejnoSci porz4dku obrad polegaj4c4 na

omawianiu pkt 14 jako punktu 8 A. Radna Ptasznik uwaZa, ze je5li uchwala w sprawie
utworzenia zespolu szkól zostanie podjgta to poci4gnie za sob4 pewne skutki hnansowe, które
powinny byó uwzglgdnione w budZecie miasta i gminy na rok 2003.

Burmistrz Leszek Kapcia odpowiedzial, ze uchwala * jeóli zostanie podjgta - wejdzie
w Zycie dopiero we wrze$niu. W wyniku podjgcia tej uchwaty loEdq oszczEdnoéci, które
zrekompensuj4 zoboüqzaria powstale w wyniku jej podjqeb=

Radna Ewa Ftasmik - w imieniu radnych Wspólnoty JEdrzejowskiej - uwa2a
odpn wiedZ za nie sat ys fakcj o nuj 4c a i wymij aj 4c4.

Rada Miejska w Jgdrzejowie glosowala wniosek zgloszony przez radn4 Ewq Ptasznik;
wyniki wyglqdaty nastEpuj4eo :
Za
Przeciw
Wstrzymalo siE
Wniosek nie zostal przyjgty.

Rada Miejska w JEdrzejowie przyjgla porz4dek obrad nastqpujqcq iloSci4 glosów:

7
t 3
0

Za
Przeciw
Wstrzymalo sig

- 1 4
- 6
- 0
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Porz4dek obrad:
l. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum, powolanie sekretarza obrad.
2. Usprawiedliwienie nieobecnoSci radnych na sesji w dniu 13 lutego 2003 roku.
3. PrzyjEcie porz4dku obrad.
4. Przyjgcie protokolu zpoprzedniej sesji.
5. Zapylania i interpelacje radnych.
6. Sprawozdanie zpracy Burmistrza migdzy sesjami-
7. Sprawozdanie z wykonania uchwal Rady podjgtych na poprzedniej sesji.
8. Uchwala w sprawie ustalania wysokoSci stawek podatku od Srodków transportowych na

rok 2003.
9. Uchwala w sprawie uchwalenia budzetu miasta i gminy na 2003 rok.
10. Uchwala w sprawie oddania w uiryczenie dla Ochotniczej Strazy Pozarnej w Zagaju

nieruchomoSci komunalnej.
11= Lichwala w sprawie przekazania w u2ltkowanie dla Zakladu Podstawowej Opieki

Zdrowotnej w Jgdrzejowie nieruchomoSci komunalnej.
12. Uchwala w sprawie nieodplatnego przejEcia do zasobów mienia komunalngo

nieruchomoSci polo2onej w Sudole, stanowi4cej wlasnoSó Skarbu Paústwa.
13. Uchwala w sprawie wyboru delegata Miasta Jpdrzejowa do Zgromadzenia Zwiqzku

Gmin Rolniczych i Ekologicznych w Kielc¿ch-
14. Uchwala o utworzeniu Zespolu Szkól w Jgdrzejcwb.
i5. Uchwala w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Rozrvoju i ModernizacjiUrzEdzei

Wodoci4golvych i 11¡"4dzei Kanalizacyjnych Zakladu Wodoci4gów i Kanalizacji
w Jgdrzejowie na lata 2003 -20t7.

1 6. Odpowie dzi na interpalacae.
17. Sprawy ró2ne.
18. Zamknigcie obrad.

Ad .4 .
Nie zgloszono uwag do protokolu z poprzedniej sesji.

Rada Miej sk a prryjpta protokól z poprzedniej sesj i.

Ad. 5.
Radna Maria Baraúska przypomnialu 2e na poprzedniej sesji byla poruszana spra\rya

centralnego ogrzewania bloku przy ul Armii Krajowej. W dniu 3 lutego 2003 roku wplynglo do
Llrzgdu Miejskiego pismo od mieszkaúców tego bloku w sprawie zebrania. Lokatorzy tego
bloku nie otrzymali równieZ odpowiedzi na pismo zlolone we wrzeéniu ubieglego roku. Radna
Barariska pytq czy burmistrz zajql sig t4sprau4

Radny Jan Ziqbiúski zapyla\, czy zostanie w terminie i zgodnie zprzepisami wyplacona
waloryzacja dla pracowników oSwiaty.

Ad .6 .
Nie zgloszono uwag do sprawozdaniazpracy Burmistrza miEdzy sesjami=

Ad.7.
Nie zgloszono uwag do sprawozdania z wykonania uchwal Rady podjgtych na

poprzedniej sesji

Ad. 8.
Radny Jan ZiEbnski przypomnial, 2e na ostatniej sesji zadal pytanie, czy uchwala

w sprawie podatku od Srodków transportu z dnia l2 grudnia 2002 roku z poprawkami z dnia 13
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lutego 2003 roku bgdzie mogla obowiq¡ywaó w 2003 roku. Burmistrz odpowiedzial
twierdz4co. Pomimo, 2e uchwala nie moZe obowi4lywaó w tym roku podatkowym dlatego,2e
poprawki nie odnoszq sig do uchwalonej wczeSniej przez radnych uchwaly, a do innej uchwaly,

\tórej nasi radni nie uchwalili, a ogloszonej w Dzienniku Urzgdowym Województwa
Swigtokrzyskiego. Po drogie nowa poprawiona uchwala moZe obowiq,zywaé od nowego roku
prodatkowego, a tym samym od nowego roku kalendarzowego - DziS glosujemy nad nowym
projektem uchwaly - do czego namawialem miesi4c wczeSniej. Pani Radczyni zapewniala nas
na komisjach,2e ta uchwala wejdzie w Zycie mo2e w kwietniu, moíe w maju - to kwestia t€go,
kiedy ukuirc siE w Dzienniku Urzqdowym. Ja émiem twierdzió, 2e uchwala wejdzie w irycie
*'kwietniu lub w maju, ale obowiryywaé bgdzie w roku 2004, poniewaZ, aby prawo
podatkowe moglo byó obowiq-zujqce, musi byó uchwalone w roku kalendarzowym
poprzedzaj4cym rok podatkowy. Jaka jest odpowie&ZPana Burmistrza na to pytanie?

Burmistrz Leszek Kapcia powiedzial, 2e na poprzedniej sesji te slowa padaly, ale
z uwagi na to, 2e wokól tej uchwaly tyle rzeczy siE dzieje zaproponowaliSmy Paústwu Radnym
takie rozwiqzanie. Uchwala byla omawiana na wszystkich komisjach w których uczestniczyla
Pani Radczyni. Mo2na bylo zadawac pytania i uzyskaó wyczerpuj4c4 odpowiedí dotycz4r4
problemu poruszonego przez Pana Radnego. Byla równieZ przedstawiana opinia RIO
w ubiegtym roku, dopuszczalqca tak4 moZliwoSó, jezeli nie naruszy to interesów podatników.
To, co sig stalo nie narusza tych interesów. JesteÉmy w posiadaniu pisma z RIO dotycz4cego
uchwaly o podatku od Srodków transportowych, podejmowanej w ubieglym roku w majq
obwiqzuj4cej od poczEtku roku. Uchwala ta nie zostala uchylona przez organ nadzoru.

Radny Jan Zipbiriski powiedzia\, ze rozumie, i2 burmistrztwterdzi,2e tauchwa\a bEdzie
obowiq¡ywaó w tym roku podatkowyn

Burmistrz odpowiedzia\ ze my podejmujemy uchwalg i trudno, aby od niego oczekiwaé
potwierdzenia. Je2eli organ nadzoru nie uchyli tej uchwaty, to bEdzie ona obowiqrywala tak,
jak ustali organ nadzoru.

Rada Miejska w Jgdrzejowie powzigla Uchwalg Nr V I 46 I 03 w sprawie ustalania
wysokoici stawek podatku od Srodków transportorvych na rok 2003, nastppujqc4 iloéci4
gloséw:
Za
Przeciw
Wstrzymalo siE
AJchwala nrYl46l03 w zalqczeniu do protokohr/.

A d . 9 .
Skarbnik Gminy Bo2ena Ciepluch przedstawila autopoprawki Burmistrza do projektu

budzetu miasta i gminy na rok 2003 lw zalqczeniu do protokolu/ oraz wyjaSnila, 2e projekt
budzetu byl opracowany w listopadzie i od tego czasu pojawilo sig wiele wniosków do
budzetu, miEdzy innymi w wyniku prac komisji Rady Miejskiej oraz zebraú wiejskich. CzpÉé
tych wniosków znalazla odzwierciedlenie w przedstawionych propozycjaeh
Rani Skarbnik odczytala projekf uchwaly w sprawie uchwalenia budzetu miasta i gminy na

2t¡83 rok po naniesieniu autopoprawek lw zal1czeniu do protokoh/.
Radna Ewa Ptasznik wyrazila oburzenie z powodu póznego przekazania autopopraw-ek

do projektu buóZetu; radna stwierdzila 2e w projekcie budZetu nie ma nic dla miasa
a wszystko jest dla gminy. Radna ftasmik uwah4 2e radni koalicyjni dokonali zaplaty za

ryLnry.
Burmistrz Leszek Kapcia powiedzial, 2e poprzndni zarz4d w pufudziern*u zlozy*l

projekt budzetu do RIO. Na temat tego projektu caly czas trwajq dyskusje. Ostatnia komisja
odbyla sig we wtorek, w wyniku czego dopiero wczoraj zostaly ostatecznie opracowane
autopoprawki.

l 9
0
I
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Rada Miejska przyjEla autopoprawki do projektu budZetu nastgpuj4ca iloÉciq glosów:
Z a - 1 3
Przeciw - 5
Wstrzymalo sig - 2

Soltys wsi Borki Wladyslaw Barylski zapytal, dlaczego w budZecie ptzeznaczone sq
pieni4dze na wykup dzialki; po co gminie potrzebna jest ta dzialka?
Burmistrz Kapcia wyjaÉnil, 2e sprawa wykupu tej dzialki, to roszczenie w stosunku do gminy,
które trzebazteah:zowaó, aby mo2na bylo realizowaó inne cele i zadania gminy-

Naczelnik Marek Wolski powiedzial, 2e sprawa zwiqzanajest z realizacjq inwestycji

-Budowa chodnika w Piaskach". Ten grunt jest potrzebny, aby uzyskaó pozwolenie na budowg
i rcalizacjq tego zadania wspólnie z Generaln4 Dyrekcj4 Dró g Publicznych.

Rada Miejska w Jgdrzejowie powziqla Uchwalg Nr V / 47 I 03 w sprawie uchwaleni¿
budzetu miasta i gminy na2003 rok, nastqpuj4ca iloSciq glosów:
Z a - 1 3
Przeciw - 5
Wstrzymalo siq - 2
fuchwala Nr V/47l03 w zalqczeniu do protokoh¡/.
Skarbnik Gminy poinformowala radnych, 2e uchwala budZetowa zostanie przeslana do organu
nadzoru. Radni otrzymaj4 po opublikowaniu jej * Dzienniku Urzgdowym Wojewódáwa
Swiqtokrzyskiego.

O godzinie 1105 Przewo dnicz4caRady Miejskiej ogtosila przerwq trwaj4ca do godziny I la0.

Ad. l0
Uwag nie zgloszolro.
Rada Miejska w Jgdrzejowie jednogloÉnie powzigla Uchwalq Nr V / 48 I 03 w sprawie

oddania w uiryczenie dla Ochotniczej Strazy Pohmej w Zagaju nieruchomoici komunalnej.
Nchwa\aNr V/48/03 w zalqczeniu do protokoh¡/.

Ad.  I  t .
Uwag nie zgloszono.
Rada Miejska w Jgdrzejowie jednogloénie powzigla UchwalE Nr V / 49 I 03 w sprawie

przekazania w uZytkowanie dla Zakladu Podstawowej Opieki Zdrowotnej w JEdrzejowie
nierucho mo Sc i ko munalnej.
/lJchwala Nr V/49l03 w zalqczeniu do protokofr¡./.

Ad. 12.
Uwag nie zgloszono.
Rada Miejska w Jgdrzejowie jednogloSnie powzigla Uchwalq Nr V / 50 / 03 w sprawie

nieodplatnego przejgcia do zasobów mienia komunalnego nieruchomoéci polo2onej w Sudole,
stanowi4cej wlasnoÉó Skarbu Paristwa
AJchwala Nr V/50/03 w zalqczeniu do protokoh¡/.

Ad.  13.
Llwag nie zgloszono.
Rada Miejska w JEdrzejowie jednogloSnie powzigla Uchwalg Nr V / 5I I 03 w sprawie

wyboru delegata Miasta Jgdrzejowa do Zgromadzenia Zwiqzku Gmin Rolniczych
i Ekologicznych w Kielcach-
fuchwala Nr V/51/03 w zalqczerúu do protokoh.r/.



Ad. 14.
Burmistrz Leszek Kapcia przypomnial, 2e w latach 1993194 do roku 1999

funkcjonowala w tym budynku tylko szkola podstawowa. Uczgszczalo tam okolo 1050
uczniów ucz4cych sip w 38 oddzialach. Szkol4kierowal I dyrektor i2 zastgpców pnzyjednym
sekretariacie. Po reformie oSwiaty w roku 200112002 do szkoty podstawowej uczgszczalo 456
uczniów, a do gimnazjum 748. Tendencja jest malej4ca;teraz ogólem uczeszcza 1135 uczniów.
Przyrost naturalny powoduje to, 2e z roku na rok bqdziemy zmniejszaó o | - 2 liczbg
oddzialów. W 1986 roku urodzilo sig na naszym terenie 426 dzieci, a w roku 2002 - 273. Jest
to wa2ne, bo powoduje koniecznoió dostosowania placówek oéwiatowych do iloSci dzieci
uczgszczajqcych; w tej chwili mamy szkoly, gdzie uczgszcza20 dzieci i mniej.
Obecnie dwiema szkolami kieruje dwóch dyrektorów i dwóch wicedyrektorów. Koszty
utrzymania Szkoty Podstawowej Nr 4 wraz z Swietlic4 oraz Gimnazjtrm Nr 2 wynoszq3 354
946 zl, co stanowi 89,2 yo ogólu kosfów utrzymania tej placówki, natomiast wydatki rzeczowe
stanowi4 10,8 o/o. Bon oówiatory przeznaczony na funkcjonowanie tej placówki wynosi 2 713
761 zl. Ró2nica jest bardzo widoczna.
Zak\adajqc i wystgpuj4c o utworzenie Zespolu Placówek Oswiatowych mialem na mySli
mo2liwoSó ograniczenia szczególnie etatów administracji w pracownikach zespolu obslugi
i równiez polqczenia tego co moZliwe np. biblioteki oraz zmniejszenia jednego etatu dyrektora.
Nie zmienia siE nic w funkcjonowaniu tej szkoty. Dzieci bgd4 chodzily do tych samych klas,
bgd4 spotykaly sig na tych samych korytarzach, w tych samych miejscach OszczgdnoSci
spowodowane polqczeniem umoZliwi4 pozwolq na zwiqkszenie bazy dydaktycznej i umo2liwi
nam i ulatwi podejmowanie decyzji na dofinansowanie placówek oSwiatowych na remonty, bo
bgdzie wryrtíne ograniczenie i oszczEdnoSci na placach. OszczgdnoSci na placach w kaZdym
roku bqd4 musialy byó poczynione. Ze wstppnych informacji wynika, 2e jeden oddziat
w gimnazjum bgdzie musial byó ograniczony; to jest 37 godzn czyli dwa etaty. Nie czekajmy
aby coS sig samo rorwiqzywalo; lepiej, abySmy coS tworzyli.
Dla orientacji informujg, ze jeden etat nauczycielski w szkole podstawowej obciq,za gminp
okolo 33 200 zl 2 900 miesig cznie. Jeden etat w Swietlicy: 24 800 (v,¡raz ze skladnikami jest

to 31 000). W gimnazjum jeden etat nauczycielski obciqin w wysokoSci 31 704 Q 700
miesiEcznie), natomiast jeden etat d¡rektora 40 700 (3 300 miesigcznie). Jeden etat pracownika
obslugowego kosztuje 16 700 (1 400 miesiqcznie).
Ograniczenie, które proponujemy, a wiqc ustanowienie jednego dyrektora i dwóch zastgpców,
przy jednym sekretariacie spowoduje ograniczenie jednego dyrektora, dwóch etatów
pracowników administracji i 1,5 etatu nauczycielskiego. Da to 126 300 rocznie oszczgdnoSci.
Jest mo2liwoió, aby od puldziernika jedna osoba odeszla, nie pozbawiajqc siq jakichkolwiek
dochodów. MySlg, 2e najlepiej dyrektorzy wiedz4 ile majq godzin nadliczbowych i czy mo2na
zagospodarowaó pozostale etaty. W nvi4zku z tym proszQ Paústwa Radnych o podjEcie tej
uchwaly.

Radna Maria Baraúska zapylala burmistrza, dLaczego w ubieglym roku Szkola
Podstawowa Nr 4 zostala lvq¡znaczona do konkursu na stanowisko dyrektora. Osoba wyloniona
z konkursu dostala mianowanie na 5 lat. Czy nie moZna bylo wtedy pomyéleó o pol4czeniu
placówek? Czy nezygnowano ze wzglgdu nazblizajqce siE wybory?

Burmistrz Leszek Kapcia powiedzial, 2e cieszy siQ i2 radna poruszyla ten temaú-
Wszyscy, którzy Sledz4 sprawy oSwiaty wiedz4 2e w zesz\ym roku przepisy nie umoZliwiaty
utworzenia takiego zespolu. Gdyby to bylo moZliwe, na pewno bySmy tego dokonali z uwagi
Ra to, 2e takie propozycje padaly. Pomysl nie wyszedl ode mnie, lecz ze Srodowiska
nauczycielskiego z tych dwóch placówek-

Przewodnicz4ca ELzbieta WiÉniewska powitala przybylego Posla na Sejm RP
Miroslawa Pawlaka.
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Radna Maria Baraúska powiedziala, 2e z tego, co wie, przepisy w ubiegtym roku
pozw'alaly na takie rozwiq,zanie.

Naczelnik Wydzialu OSwiaty, Kultury i Sportu - Maciej Koémider potvtedzia\ 2e
rzecrywíírc,ie w ubiegtym roku 18 rlarca ukazal siE artykul w Rzeczpospolitej mówi4cy o tym,
2e Sejm uchwalil przepisy porwalajqce na to, aby szkola podstawowa i gimnazjum tworzyly
zespóI. Sejm podejmowal uchwalg; bylo wiele nieporozumieú, Sprawa ustawy byla poddawana
pod dyskusje w sejmowych komisjach i w Biurze Studiów i Ekspertyz Sejmowych.
Kiedy spotkaliémy siE na Zalz4dzie pytano mnie, czy jest mo2liwoSó takiego pol4czenia.
Wówczas powiedzialem, 2e nie, bo nie ma podstaw prawnych. Ustawa wchodzila w 2ycie 4
saja. Bylo duZo rozbie2noúci w tym temacie; czekalen¡ a2 wejdzie w Zycie. Pani radna
zapytala, czy mohna bylo w sierpniu; ja uwthalem wtedy i dzió powtórzE to samo, Ze to byla
bardzo powaára sprawa, zn mleiry przygotowaó siq do tego tematu. Celem bylo umoZliwienie
samorz4dom lokalnym zapewnienie jednolitego kierownictwa, ulatwió nacjonalizowanie
arz4dzania i obstugi administracyjnej szkóI. W zwiazku z tym twle2alo podejéó inaczej.
PoniewaZ wtedy po raz pierwszy dyrektorzy przygotowywali siQ (*aj, czerwiec - t*
w szkolach gorqpy okres, a nastgpnie s4 wakacje), ponadto rnaj4tkiem szkolnym zav4dzafu
dwie dyrekcje. W przypadku pol4czenia szkól trzeba bylo powolywaó komisjE
inwentaryzacyjn4, przekazaó zarz4dzaj4cemu itd- Burmistrz mówil: dlaczego nie w tamtym
roku. Ja uwa2alen¡ 2e nie mo2na tak szybko podejÉó do tej sprawy, chocia2 niektóre rady
podejmowaly takie uchwatry. Sprawa powrócila od nowego roku. Po wyborach samorz4do!\T€h
ponownie wrócila sprawa pol4czenia szkól w zespóI. W zwiq¡ku ztym przygotowalem decyzjg
+ amiarze pol4czenia szkól w zespóI. Ta decyzja byla przedstawiona gronom pedagogicznym
i spolecznoSciom. Proces taki musi odbywaó siq zgodnie z regulami, musz4 byó przygotowaix
odpowiednie dokumenty, rebrane opinie i dopiero teraz projekt uchwaty zostal przedstawioay
Radzie Miejskiej.

R*lna Ewa Ptasznik - w zwiq4ku z t¡rm, 2e nie mÍL przewodnicz4cej Komisji OSwiaty,
Kultur¡ Zdrowia i Opieki Spolecznej- poinformowal4 2e na posiedzeniu w dniu 13 marca
Komisja Oswiaty wypowiedziala sig przeciwko uchwale: na 8 radnych uczestnicz4cych
w posiedzeniu Komisji, 6 bylo przeciw, jedna osoba za i jedna wstrzymala sig od glosu.
Decyzjg takq czlonkowie Komisji Oswiaty podjqli po wystuchaniu racji dyrektorów,
nauczycieli, rodziców i burmistrza. Jest szczególnie przykro, 2e sprawa ta dotyczy szko$
miejskiej, duZej, nowej- W ubieglej kadencji w czasie wprowadzania reformy oÉwiaty
zwraca\am uwagg, ire lqczenie szkól podstawowych ze szkolami gimnazjalnymi nie jest
r*'&a{eiwe. Nikt tego nie sluchal. Nie wienu jak to siq stalo, ze jednak w jednym budynku
nnlazla sig szkola podstawowa i gimnazjurn, mimo, 2e ustawa nie do koúca precyzowala, Er
tak musi byó. W ustawie byl zapis, ze gimnazja powinny byó osobno. Dziecko wychodzp
spod opiekunczych skrzydel matki maj4c lat siedem idzie do pierwszej klasy; bqdá dziecko
r*":*chodz4ce z przedszkola gdzie bylo w grupie 10 - 15 osob dostaje sip do klasy 35 -

osobowej. Proszg sobie wyobrazió jaka jest praca nauczyciela z dzieém| które chc4 byé
w swoim Zywiole, obca jest im dyscyplina szkolna itp. Jak pogodzió takie dzieci z mlodzieq
darastajqc4 maj4c4 14, 15 lat, która jest w ,Jrudnym wieku'. Takiej rrúodzieity przachodz4óo

Ébrvy róime pomysty. Na pewno nie wszystkirr¡, ale s4 tacy, którzy do szkoty przychodz4 siq
wyszaleó. Jak mog4 wspólistnieó takie dwie grupy wiekowe. Jeinli idziemy w kierul*u
reformy zakladajacej poprawQ jako3ci pracy szkoty to jaka poprawQ jakoSci pracy szk+-tsy-
gotujemy, tworz4c jeden moloch? Przyglqdalam siE pracy tej szkoty i stwierdzarr¡ 2e
dwuosobowe dyrekcje maj4 roboty w 12 godzin dziennie. Dzisiejsza zreformowana szkola jest
szkolq gdzie wypelnia siE masg formalnoSci, papierów itd. Wadze oiwiatowe wymagajq
ba¡dzo duzo od dyrektorów i nauczycieli. Mamy stworzyé dzieciom jak najlepsze warunki;
jakie warunki stworzymy l4cz4c szkoty w jeden wielki moloch? Cry rzeczywiScie te etaty do
likwidacji, to jest taki wielki zastrzyk oszczEdnoSci dla grniny? Mo2e prrypatrzmy sig
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dokladnie dzisiejszemu budzetowi, innym nieprawidlowoSciom, a szkolg zostawmy swojemu
biegowi- Poza tym ustawy nie s4 oderwane od zycia. Przypuszczam, ze ustawa dopuszczaj4ca
l4czenie szkól podstawowych z gimnazjami dotyczy szkól malych. Z przykro5ci4 stwierdzam,
2e szkolia pelni funkcjg oprócz ksztalc4cej, wychowawcz4 i opiekurtcz4 poniewaZ sytuacja
spoleczna w naszym paústwie jest tragiczna. Dziecko w szkole musi znaleáó posilek, opiekg,
wsparcie- W takim molochu tego nie znaldzie- Dlatego apelujQ, przede wszystkim do radnych
nauczycieli aby wzigli pod uwagg te wszystkie czynniki i zastanowili siq przed podniesieniem
r€ki.

Radna Maria Baraúska przypomniala,2e naczelnik KoSmider powiedzial, i2 naleZalo sig
dobrze przygotowaó do tej decyzji - i slusznie. Tylko zastanówmy sig, czy dzisiaj jeste5my do
tego dobrze przygotowani. Ostatnie materialy na sesjp dotyczqce lqczenia szkól dotarty na
komisjg we wtorek w poludnie. Czy w tym czasie moima bylo sobie wyrobió poglqd na ten
ternat? Kiedy w dniu 20 stycznia burmistrz spotkal sig z nauczycielami i rodzicami obydwu
sz&óI, prosiliSmy o przedstawienie argumentów dotycz4cych podjEcia tej decyzji. Powiedzial
Pan, 2e taka symulacja finansowa bgdzie nam przekazana. Do dziS nie spotkal siE Pan
znauczycielam| z rodzicami i jest to nie w porz4dku, aby tak wztirydecyzjE podjaó w ciqgn
kilku godzin.

Pruewodnicz4ca Rady powiedzialu 2e materialy na sesjp byly rozeslane zgodnie
z ustawowym terminem na 7 dni przed sesj4. Materialy dodatkowe zostaly przygotowane przez
Pana Robelie.

Radna Maria Baraúska poinformowala, 2e w materialach na sesjE jest 7 zdaft
ueasadniaj4cych podjEcie tej uchwaty- Kopertg z materialami uzupehriaj4cymi Pani Baranska
otrzymala w pi4tek; niektórzy radni otrzymali dopiero we wtorek. JeSli mówimy,2e dostaliSmy
na tydzieú wczeéniej, to jest to nie w porz4dkre

Naczelnik KoSmider powiedzial,2e w SrodE tydziefi temu odbylo sig spotkanie u Pani
Przewodnicz4cej z przedstawicielami rodziców i na érodE byty koúcowe opracowania Pana
Jana Robaka. Na koniec dnia dowiedzieliSmy sig, 2e posiedzenie Komisji OSwiaty odbEdzie sQ
nastqpnego dnia i wtedy obliczenia zostaty ukoúczone przez pana Robaka Material,v ic
staraliémy siq jak najszybciej przekazaé. Równie2 dyrektorom zostaty przekazane w pi4tek.

Radna Maria Baraúska dodalq 2e w poniedzialek, kiedy byla narada dyrektorów byli
tam przedstawiciele Rady, byla Pani Przewodniczqca, bylo stwierdzenie,2e SP nr 4 nieále stoi
pod wzglgdem ekonomicznyn¡ a do innych szkól naszej gminy trzeba wiqcej doklads:.
Dlaczego wiEc oszczgdnoSci szuka siq w naszych szkolach i o co tu tak naprawdE chodzi?

Radna Ewa Ptasznik powiedzial4 irc sprawy dostarczania materialów to jest to, o czym
mówila wczeSniej: s4 dawane na ostatni4 chwilq. Radna Ptasznik docenia trud
przygotowujqcych materiaty, ale czgsto jest to odkladane na ostatni4 chwilg. Jest duZy szurn
informacyjny lecz niewiele ztego wynika.

Rdny Stanislaw Baranski powiedzial, 2e glupio by bylo, gdyby jako nauczyciel z 30-
letnim staZem nie zabral w tej sprawie glosu. Radny Baranski nie widzi zadnych oszczqdno5ci.
Zgodrue zkart4nauczyciela przy l7 oddzialach jest dyreklor i zastgpca. PoniewaZ tu jest 41
addzialów wigc musi byé trzech zastgpców i jeden dyrektor. Je2eli jest dwóch dyrektorów, to
1r=-v godziny majq w etacie. Z chwil4 likwidacji tych etatów 6 godzin musi byó rozdzielone
migdzy nauczycieli. ZlikwidowaliSmy wiele szkóI, wiele przedszkoli, a buüet jest wci¿
wigkszy. I zadnych oszczpdnoéci z tego tytulu nie ma- Tutaj teZ nie bpdzie. Ponad 3$ bi
pracowalem w Szkole Zawodowej; byla jedna dyrekcja i jeden kierownik na warsáatach.
Dhczego teraz zostaty utworzone dwie dyrekcje: warsztatów i szkoly?
Radny apeluje o zdrowy rozs4dek i pozostawienie, bo korzySci ztego nie bEdzie-

Nacrelnik KoÉmider wyja{nil, Lrc karta nauczyciela nie okresla liczby stanowisii.
kierowniczych; okre5la to statut szkoty. W statutach zespotrów szkól przewidujemy, 2e tworzy
siq stanowisko dyrektora i stanowisko wicedyrektora prrypada na co najmniej 12 oddzialów.
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Za zgodqorganu prowadz4cego moima tworryó inne stanowiska kierownicze. Iwrc przepisy nie
oic-cÉlaja liczby oddzialów na jednego wicedyrektora

Radny Wojciech Bilewicz zwrócil uwagQ, ze mówi4c o kosáach zwiryanych
z funkcjonowaniem szkoty jest mowa o bonach oSwiatowych a nie ma mowy o subwencji
o5wiatowej.

-Kierownik GZOSiP Jan Robak wyjaÉnil, 2e subwencja oÉwiatowa i bon oiwiatowy to to
samo. Skladniki wynikaj4 z metryczki oSwiatowej ministerstwa. Bon o5wiatowy wynosi 2
403,74. WieS dostaje przelicznik o 35 %6 wiqkszy. S4to wyliczenia wstgpne; po potwierdzeniu
*anuz koúca grudnia dostaliSmy nowe wyliczenia.

D-wektor SP nr 4 Pani Rybiúska powiedzial4 2e zamysl l4czenia szkól motywowany
byl wzglgdami ekonomicznymi i orgarizacyjnymi. Gdyby wzglpdy ekonomiczne mialy
zdecydowany wptyw na to, co dzieje sig w budzetówce to dziS debata dotyczyla by równiei
zamykania wszystkich placówek oSwiatowych w mieScie i w calej gminie. Otrzymujemy
sr¡bwencjg z budzetu paústwa, staramy siq pozyskiwaó dodatkowe Srodki. Gdyby czynnik
ekonomiczny byl decyduj4cy, to nie ta szkola w pierwszej kolejnoSci powinna byé
aeorganizowana. Jeili radni przyjrz4sig dokladnie przedstawionym wylicreniorq to okazqie
sig, 2e owszem, subwencji brakuje, gmina musi do ich utrzymania dolo2yó, ale czy jesteSmy
sekol4 do której gmina musi dokladaó najwigcej? Cry proponowana zmiana jest korzystna?
Negatywna opinia rady pedagogicznej w sprawie utworzenia zespolu szkól wynikala przede
wszystkim z niepokoju o jako5ó pracy dydaktyczno - wychowawczej, bo to przede wszystki:n
musimy mieó na wzglgdzie. Opinia ta wynikal równieZ z przekonania, 2e powstanie tego
ryspolu nie poprawi sytuacji ekonomicznej a na pewno wptynie na usprawnienie
organizacyjne. Budynek pozostanie ten sam i jego utrzymanie takie samo. IloSó üiec| na którq
bgdzie bon oSwiatowy, bpdzie mniej wigcej taka sama. IloSó zatrudnionych nauczycieli aic
zahzy od dobrej woli * jest ona uzale2niona od ilo5ci klas, co sig wi4ze z ilo5ci4 uczniów.
K¿2da klasa musi realizowaó zadania edukacyjne wynikaj4ce z ramowego planu nauczania.
Byla mowa o oszczgdnoSciach na etatach pracowników obslugi. Od chwili kiedy w tym sarnyrn
budynku znalazlo siQ gimnazjunl liczba etatów zwigkszyla siE o I - etat sekreta¡ii
w Gimnazjum Nr 2. Na etatach obslugowych zaoszczEdzió siE nie da, bo jedna sprz4taczka
wnasrych szkolach ma do codziennego posprz4tania powierzchniE ponad 700 r*. JeSli chodzi
o etaty nauczycielskie - kosztuj4 duZo dlatego, ze nauczyciele zdobywaj4 dodatkowe
kwalifrkacje za wlasne pieniqdze, 2e zdobywajq kolejne stopnie awansu zawodowego, a tym
samym place s4 coraz wylsze. Nie potrzebna jest ,¡ewolucja" do ograniczenia etatów
iauczycielskich, poniewaZ ich ograniczenie, lub nie, wynika z arkusza organtzacyjnego.
W ubieglym roku, kiedy Zarz4d zdecydowal, 2e zbgdny jest etat kierownika Swietlicy to nie
mySleliScie Paústwo o zmianach w zwiq?ku z utworzeniem zespolu, tylko kazaliScie na¡e
usun4ó tego typu stanowisko. Mo2e sig wiEc to wszystko odbywaó na etapie projektowania.
L+k o prace towarzyszy nauczycielom od kilku lat, co jest m,tiryane z ich SwiadomoSci4. JeSli
bEd4 dzieci - bgdzie praca;jeSli dzieci nie bgdzie - bedq musieli odejSó ze wzglgdu na aft.2*,
albo bqdzie zmniejszony wymiar zatrudnienia. Do tego nie potrzeba tego typu ronttafuíi.
Ivla2na to robió z roku na rok. Wszystkie arkusze orgarúzacyjne przygotowywane przez

$rektorów musz4 byó sprawdzone przez wizytatorów pod wzglgdem zgodno5ci z prawem
oSwiatowym. Byla mowa o tym, 2e nie zmieni sig wiele dla samych uczniów. Nie zgadzam ste
z tym. Kiedy byty szkoly 8 * klasowe , ucz.En byl ucmiem tej szkoly prznz 8 lat. Nawet, jÉ*ii
liczebnoSé tych szkól byla dú4 uczeú nie mógl byó anonimowy. Uczniowie gimnazjum, to nie
tylko uczniowie, którry s4 uczniami tej szkoly, ale równieZ innych szkó1. Pobyt ucania
w gimnazjum trwa trzy lata. Pierwszy rok, oprócz pracy dydaktyczno - wychowawczej wiqize
siE ze zintegrowaniem a dla nauczycieli z poznaniem ucznia Natomiast nauczyciele ze szko\
podstawowej, szczególnie nauczyciele nauczania zintegrowanego, nigdy tak naprawdq tego



I

ucznia nie poznajq i bgdzie ten uczeú anonimowy. Poza tym rozci4gloéó wieku w jakim znajdq
sip ci uczniowie jest teraz wigkszant|wtedy, kiedy szkola podstawowa byla 8 klasowa.
Ewentualne oszczgdnoSci- czy hdq? Nie jestem przekonarm-
OszczgdnoSci na stanowisku wicedyrektora to 300 zt miesipcznie dodatku funkcyjnego. Czy
warto? JeÉli przygotowujecie sig Paústwo do podjgcia decyzji, które wptyn4 na budZet miasta
i gminy, to warto rozwuZyó tak4 mo2liwoSó: w sytuacji kiedy uchwala bgdzie podjgta zostanie
ogloszony konkurs na stanowisko dyrektora. Musicie mieó Paústwo Swiadomoié, 2e &
konkursu mog4 przystqpió nauczyciele nie zwiq,zani z tymi szkolami. JeZeli konkurs lvygra
ssoba spoza naszego grona pedagogicznego i dobierze sobie wicedyrektorów równieZ spoza
grona, kolejni nauczyciele musz4 otrzymaó artykul 2A czylí wyplatp 9 miesigcznej odprawy.
Czy budaet to wytrzyma? Burmistrz powiedzial, 2e byé mo2e uda sig komu5 bezboleéfii-
przejSó na emeryturp. W karcie nauczyciela figuruje zapis, 2e jest to przywilej nauczyciel4 nie
obowi4zek.
iiiniosg sig jeszcze do zapisu w ustawie o systemie oSwiaty, który wczeiniej mówil, ze nie
mo2na lqczyó szkól podstawowych i gimnazjów. Potem zapis zostal zmieniony. MySlE, 2e stalo
sip tak dlatego, ze w niewielkich miejscowoÉciach byty piEkne obiekty, które w chwili, kireiy'
szkola podstawowa stala siE szkol4 6 - klasow4 zaczEly Swieció pustkami, a nalelalo je

utrzymywaó. Byó moZe po to pojawil siE taki zaprs, by wspomóc gminy w wypehrianiu tych
dobrze maj4cych sig budynków klasami gimnazjalnymi. Mo2e to bylaby oszczEdno5ó, biorqc
pod uwagp, ire przelicznik na ucznia wiejskiego jest korzystniejszy. W Prz4slawiu maiiry
prykny obiekt Swiec4cy pustkami. Mo2e tarn naleinloby utworzy(, gimnazjum i wypelnió ten
brdynek. To, co powiedzialarn, zostawiam Paústwa ocenie.

Posel na Sejm RP Miroslaw Pawlak powiedzial, 2e sprawa o5wiaty wraca jak

bumerang; w poprzedniej kadencji z powodu malej liczby dzieci pomszana byla spra-*a
obnizenia stopnia organizacyjnego szkól w Piaskach i w tr ysakowie. Determinacja rodziców
i irluczycieli doprowadzila do sytuacji taklej, jaka jest. DziS mamy problem inny: jest duZo
dzieci i próba powolania zespolu. Patrz4c na tworze widzg powa2ne zatroskanie tym wa2nym
i istotnym problemern GratulujE wystqpienia Pani Dyrektor. Jako wieloletni nauczyebi
i dyrektor powiedzialbym to samo. Nie ma wazniejszej rzeczy niZ dobro dziecka. Wymieniane
pojpcie molochu jest prawd4 Uczeú w takim molochu staje siQ anonimowy. Roczna
oszczgdno5é, przy proponowanymrozwiqzaniu to 120 000 - jest to I km asfaltu. Pan Baraúski
podwazyl to stwierdzenie i powiedzial, 2e nie rna zadnej oszczgdnoici wynikaj4cej
zproponowanego rozwiryania. Dlatego warto siE zastanowió, czy zawsze braó pod uwagQ
ecy'nnik ekonomiczny a nie dobro dziecka. Jestem zbudowany glosowaniem Komisji O$wiaty.
DziS jest ten problen¡ w przysztym roku bEd4 inne problemy z oéwiat4 wiejsk4 bo mamy
coraz mniej dzieci. JesteSmy radnymi elektoratu miejsko - wiejskiego. NaleZy sie zasta¡iolvr,
czy szukaó pienigdzy w oSwiacie, na której siE nie zarabia, czy jednak uwzglgdnió to dobro
qi¡úr$ka. MySlE, 2e przed glosowaniem zastanowicie sip Paústwo. Proponujg, aby zarówno
burmistrzowie jak i Rada ukierunkowali swoje prace na dzialania przysparzajqce dochodu
buüetowi gminy. Nalezy mySleó nad rozwojem inwestycji, sprowadzaniem inwestoniiv,
znnriejszaniem bezrobocia. Zanim tutaj przyszedlem przyjSem w biurze 25 ludzi w tym 23
rrilmcQ. Problem powolania tego zespofu jest malym problemem. 120 000 zysku to nie jest
inden zysk. Nie mam wplywy na to jak kto bgdzie glosowal, ale jest to bardzo powaÉny
problem i proszg sig nad tym zastanowió. Zyczg kompromi**-

Burmistrz Leszek Kapcia powiedzial, 2e radni, którzy pól godziny temu glosowali za
bu<i2etem dbali o dobro dziecku bo w bud2ecie uchwalono 2,6 ml zl na dofinansowanie
brakuj4cej kwoty do utrzymania oSwiaty. Niech przypatrz4siq ci, którzy glosowali przeciw. To
jest wlaSnie dobro dziecka" to nie jest gra o 120 000 jak próbujemy sptyció problern To jest
problem gminy, która trzeci rok z rzgdu musi dokladaó okolo 3 ml zt do oSwiaty pozbawiaj4c
sig mo2liwoSci inwestowania. Too co mówi Pan Posel, 2e mogq dbaó o inwestycje: jak zadbano
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o budZety tych samorzqdíw,Zeby mogly wykorzystaó Srodki? Zeby wykorzystaó, najpierw
trzeba zainwestowaó samemu. Z czego? Szykuje siE kolejny pasztet w ochronie zdrowia.
Przekonaj4 siE Panstwo, kiedy pójdA do lekarza i nie otrzymaj4 pierwszego Swiadczenia
lekarskiego. To nie my szykujemy, lecz Parlament. To w parlamencie powstaj4 uchwahy-
zmuszajqce nas do tego, aby w ramach tej samej subwencji oSwiatowej sfinansowaó trzeci etap
reformy, mamy nealizawaó czwart4 godzinE od czwartej klasy przyszlego roku, mamy
wdroiryó ramowy plan nauczania w szkolach, mamy realizowaó doskonalenie zawodowe
nauczycieli, mamy zrewaloryzowaó wynagrodzenia. Samorzedy maj4 to same finansowaé.
Budzet, który mamy ogranicza nas na kazdego mieszkaúca. Nie jesteSmy w stanie zapewnió
podstawowych potrzeb. Ogranicza siq nam opiekg socjaln4. Jakie mamy moZliwo$ci aby
cokolwiek nobié? Najlepiej scedowaó wszystko na samorzqdy. To nie my uchwalamy ustawy,
które nas ograniczaj4. To nie jest tak, 2e my mo2emy sami coS stanowió. Jeste5my ma$ar
agniwkiem. Jeheli Paústwo, jako mieszkaúcy tego miasta nie potrafiq nozumieó tego - jest mi
fumiernie przykro- n6 AA0 to jest bardzo duzo. Wszystkie samorz4dy bytyby zbudowane,
gdyby Pa¡lament uchwalil Wzsz4 subwencje oSwiatow4. Problemy zwiryane z malq ilo*$a
dzieci bpd4 nas sklócaty jako samorz4d, z poszczególnymi Srodowiskami. Tutaj niewiele maaty.
do powiedzenia, dlatego waZne jest to, co dzisiaj robimy.

Radny Adam Wójcik powiedzial,2e cieszy siE, 2e dyskusja na temat uchwaly rozwija
sig. Wszyscy po trochu maj4 racjq. Bylem na spotkaniu dyrektoréw placówek oSwiatowlch
w gminie; wszyscy dyrektorzy mieli okazjp wypowiedzieó sip jak mobilizowali lokais

ryolecznoSci, aby utrzymaó placówki w ramach posiadanych Srodków. Pracg zabzpiecza sig
p*xl warunkiern, 2e roluje siE dtugi, czyli zaplatg rachunków przenosi siE na rok przyszty-
Dyrektorzy maj4 bud2et nowy, ale realizujqzalegle rachunki. Bierze sig to stqd, 2e nale|y m#
wlaSciw4 strukturp sieci szkóI. Wszyscy zdaj4 sobie sprawg, jaki to jest problem *r
raztri4zania. Na podstawie materialów przygotowanych przez pana Robaka zrobilem
syaulacjg sytuacji gminnej oÉwiaty za lA - 12lat. W 2010 roku bgdziemy mieli 2019 dziecina
3000 obecnie. Oznaczato, zrmiejsza sig o okolo 100 uczniów rocmie. Sytuacja zaleLy tylko d
iloSci uczniów. Czy wyobraZamy sobie, 2e nie bgdzie uczniów, a wszyscy nauczyciele ffia
pracowaó? Nie ma takiej mo2liwoSci. W naszej gminie subwencja oSwiatowa bgdzie coraz
rrmiejsza. Bgdzie wiEc mniej nauczycieli. Szkola maj4ca 20 - 30 dzieci nie ma prawa istnieó.
Radnych czeka rozwjrqzanie tego problemu. Musimy zdawaé, sobie sprawg, 2e jest to pierwszy
krok Nie musimy robió wszystkiego na raz. Je2eli jest mo2liwoóó prostym administracyjnysr
dzialaniem zyskaé efekt oszczgdnoSciowy rzgdu 100 000 zlotych wykorzystajmy to jnteraz,
nie czekajmy aZ nam na wszystko braknie. JeSli chodzi o dzieci to od 1987 roku jest staly trend
spadkowy w kazdej grupie. Wynika to z sytuacji ekonomicznej naszego spoleczeústxa-
Wracaj4c do punktu wyjScia. Chodzi o to, 2eby byl jeden dyrektor, Zeby mial oko na caloúÉ. Ze
jsd€n dyrektor bgdzie musial odejSó - odejdzie na etat nauczyciela jeheli ma takie uprawnienia.
Z*ijmy sobie sprawQ z tego, 2e nauczycieli musi byé coraz mniej.

Radny Wojciech Bilewicz zapytat,jaki jest plan odnoÉnie szkolnictwa w gmink.
Radny Wójcik odpowiedzial, ize jest rozpatrywany wniosek o powolanie specjalriqrr

zespofu zlo2onego nie tylko z radnych, ale i ze specjalistów zewnEtrzrych w celu analizy
isniej4cej sieci i przygotowania odpowiednich decyzjí.

Wiceprzewodniczqcy Rady Teofil Sqk prosi o przerwg w obradrch.
Przewodnicz4ca Rady o godzinie 1305 oglosila przerwQ trwaj4c4 do godzin¡-' i335"

Dyrektor Gimnazjum Nr 2 Miroslaw Frqckiewicz powiedzial, 2e rok temu dyrektorzy
otrzymali pisma w sprawie l4czenia placówek. Wówczas odpowiedzial, 2e nie bylby to *y
pomysl gdyby byto 2 sekretariaty i 2 pedagogów. Teoretycznie jest to moZliwe. Ka2de
przeksztalcenie ma na celu aspekt ekonomiczny. Rozumiem Pana Burmistrzao 2e szuka
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oszczQdnoSci; jest to oczywiste i jest to jego obowi4Tek. Jednak czy na oéwiatg nale?y patrzeó
przez pryzsnat ekonomii? Nie wiem, czy ta zmiana, która byó mo2e siE dokona pozwoli na
lepsze funkcjonowanie szkoly. Organizacyjnie byó moZe tak. Natomiast co siq stanie
z dzieómi? Jak one bpda sip czuly w tej szkole? Ja osobi5cie nie podj4lbym sig prowadzenia
takiej szkoty majqc tylko po jednym zastQpcy do kazdej ze szkól i jeden sekretariat. Na pewno
znajdzie sig ktoS, kto podejmie sig tego, ale jaki bqdzie tego efekt? Odno$nie zagrohei, które
niesie za sobqstworzenie jednej duzej szkoty, gdybym mówil przed Paniq dyrektor Rybiúsk4
powiedzialbym dokladnie to sarru.

Pan Ryszard Pacanowski radny powiatowy, wiceprzewodnicz4cy Komisji OSwiaty
Rady Powiatu powiedzial, 2e ma pehromocnictwo Pana Jarosa - Przewodnicz4cego Komisji
OSwiaty do zabrania glosu. Jestem radnym powiatu, wczeSniej bylem radnym miejskirn
Wczoraj mieliSmy Komisjp OÉwiaty. To, co slyszalerq bardzo konstruktywne,bardzo pele
troski o dziecko, w glosach moich przedmówców napawaj4 mnie optymizmem, 2e chociaZ jest
o* tej sali grupa, dla której dobro dziecka jest najwazniejsze. Natomiast jestem wrecz
zaszokowany pozytywnie, tym, co uslyszalem na Komisji OSwiaty wczoraj, ze strony wladz
Powiatu. Pro oSwiatowa ofensywna polityka mimo, 2e subwencja jest nthsza. Miasto ffi
dochody; powiat jest tylko i wylqcznie przekulnikiem - wlasnych dochodów ma 3 %o. W roli
tcgrr przekuinika, w tym budZecie, dziEki stanowisku równieZ Komisji OÉwiaty kuhda
utworzona nowa klasa bgdzie za sob4 niosla dodatkowe subwencje na ucznia. Przy tej niskisj
subwencji powiat na oÉwiatg bgdzie dawal Srodki. Tutaj styszg, 2e z dwóch jednost*
oSwiatowych ma powstaó jedna. Wbrew pozorom, to nie jest zabieg kosmetyczny. To jest
degradacja tych dwóch placówek. Nie bqdq powtarzal moich przedmówców, bo powiedzieli
wiele rzeczy mqdrych w sferze psychologii, pedagogiki, calej orgarizacji pracy i marketingu.
Rada Miejska ubieglej kadencji - mogliScie Paústwo liczyó na glosy wszystkich czlonkr!*v
opozycji w sytuacji, kiedy zagro2one byly szkoly wiejskie. Czgí;ó sig udalo, czgSó nie.
Z,*tacam sig serdeczrie: dobro dziecka - nie polityka. Szkola to jest tak delikatny organizm jak
serce, to jest organizm, którego nie wolno zriszczyó. Racje ekonomiczne mog4 byó. Teraz
pfanie do radnych PSL: czy zapomnieliÉcie, czy pamigtacie, kto bronil szkól wiejski{:b?

Przewodnicz4ca Rady Miejskiej przywolala Pana Pacanowskiego ,do rzeczy".
b Pacanowski powiedzial,Ze chce zadaó burmistrzowi konkretne pytanie i nie wie

dlaczego, kiedy Pan radny Wójcik mówil, to Pani Przewodnicr4canie przerywab-
Przewodnicz4ca Rady powiedziala, 2e jej obowiq4kiem jest pilnowaó StatÉt.
Pan Pacanowski powiedziat, 2e nie bEdzie polemizowat z Paniq Przewodnicz4c%

pttniewaZ wychowany zostal w przyzwoitoSci i zasadach sawuar viw. ,J.,lie jest to jakaS
agitacja. Jestem najpierw czlowiekiem, potem nauczycielem, a potem radnym. My jesteSmy tu
zprzypadku dzigki glosom wyborców. Natomiast problem polega na tym, 2e oÉwiata i polityke
t* s4 dwa odlegle bieguny. Panie Burmistrzu! Proszg odpowiedzieé z ca\4odpowiedzialnoSci4.
ilbezego robicie Paústwo tg reorganizacjp? Czy dlatego, 2e jeden pan, czy dwóch panów tak
wamknzali z oSrodka dyspozycyjnego SLD w Kielcsh?

Przewodnicz4ca Ekbieta WiÉniewska powieüialU 2e nie bgdziemy w ten sposEgb
rszmawiaó, bo dyskusja jest na temat uchwaty.

Bdny Stefan Fiutek wnioskuje o zamkniEcie dyskusji na ten temat.

Wniosek zostal przyjgty nastgpuj4c4 iloSci4 glosó+r:
Za
Przeciw
Wstrrymalo siE

- 1 2
- 7
- 1

Radny Pawel Smor4g w imieniu radnych PSL prosi o 5 minut przerwy.
Przewodnicz4ca Rady o godzinie 1350 oglosila przerwg trwaj4c4 do godzin;v i355
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Za

Radna Ewa Ptasmik wnioskuje o imienne glosowanie.
Wniosek zostal poddany glosowaniu:
Z a - 7
Przeciw - 12
Wstrzymalo siE - 1
Wniosek nie zostal przyjety-

Rada Miejska w Jpdrzejowie powzigla Uchwalg Nr V I 52 I 03 o utworzeniu Zespolu
Szkól w Jgdrzejowie nastEpuj4c4 ilo5ciq gloséw:

- t 2
Przeciw - 7
Wstrzymalo sig - 1
AJchwala Nr V/52l03 w zalqczeniu do protokolu

Ad.  15.
iiwag nie zgloszono.
Rada Miejska w Jgdrzejowie powziEla UchwalE Nr V I 53 I 03 w sprawie uchwalenia

Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urz4dzen Wodoci4golvych i Urz4dzen
Kanalizacyjnych Zakladu Wodociqgów i Kanalizacji w Jgdrzejowie na lata 2003 - 20A7,
nastqpuj4cq iloSciq gloséw:
Z a - 1 5
?tzeciw - I
Wstrzymalo siq - 4
/Uchwala nr V/53i03 w zalqczeriu do protokolu/.

Ad" l6.Burmistrz Leszek Kapcia udzielil odpowiedzi na interpelacje:

1. Radna Msria Bsraítslm przypomniala, 2e na poprzedniej sesjí byla poruszencr sprowa centralnego
ogrzewania bloku przy ul Armii Krajowej. W dniu 3 lutego 2003 roku wplynqlo do Urzqdu
Miejskiego pismo od mieszkaúców tego bloku w sprawie zebrania. Lokatorzy tego bioiru úe
olrzymali ró'vniei odpowiedzi na pismo zlohone we wrzeÉniu ubieglego roku. Radna Barariska pyla,
sy burmistrz zajql siq tqsprowq.

Burmistrz Kapcia odpowiedzial, 2e odpowiedZ w tej sprawie byla udzielana na piSmie. Ze
wzglgdu na to, t2 rne ma na sali kierownika ZBM, odpowieü zostanie udzielona na piÉnúe.
JeSli chodzi o spotkanie ze wspólnot4 mieszkaniow4 to odbpdzie sig ono w najbliZszym czasie
2. Radny Jan Ziqbiírski zapytal, czy zostanie w terminie i zgodnie z przepisami wyplacona waloryzacja

dl a prac own ików o iw iaty.
Burmistrz Kapcia odpowiedzial, 2e myÉli, i2 @dzie nas staó na to, aby naleznoSci wyplacié
w terminie.

Ad. 17.
Przewodnicz4ca Rady Miejskiej przypomniala, 2e na ostatniej sesji Rady Miejskiej byl

zgloszony wniosek o wyci4gniEcie konsekwencji stuZbowych wobec osób, które
nieuprawnione poprawily uchwalp Rady Miejskiej. Pan Burmistrz odpowiedzial ustn-i*.

Burmistrz Leszek Kapcie poinformowal, ze sprawqzajqla sig Prokuratura, w zwiqzku z
czym nie chce reagowaó przedwczeSnie i oczekuje wyniku postgpowania Prokuratury.
Wówczas bEdzie mial mo2liwoSó zrealizowania tego wniosku-
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Przewodniczqca Rady poprosila Pana Barariskiego - przewodniczqcego specjalnej
komisji powolanej na poprzedniej sesji, o przedstawienie stanowiska komisji.

Radny Stanislaw Baranski poinformowal, 2e komisja po zapoznaniu siE z dokumentami,
w zwi4zku ze skierowaniem sprawy do Prokuratury, postanowila zawiesió swojq dzialalnoSó do
czasu zamknigc ia dochodzen ia pr zez pro kuraturg.

Radny Jan Zigbiúski zapyial burmistrza czy wie, ile ma czasu na ukaranie pracownika.
Burmistrz Leszek kapcia odpowiedzial, 2e mySli, rz kazdy wie jaki jest czas od

momentu powzigcia informacji o popelnieniu przewinienia. W tej chwili jest sprawa
w rozpatrywaniu i dopiero po stwierdzeniu, 2e faktycznie zostalo popelnione przewinienie
bpdzie moZna zareagowaé,.

Radny Zigbiúski pyta, ile to wynosi.
Burmistrz Kapcia zaprosil radnego Zigbiúskiego do Urzqdu Miejskiego gdzie udzieli

mu wszelkich informacji. Nie chcialby na sesji prowadzió dyskusji akademickich.
Radna Ewa Ptasznik.- w sprawie udzielania glosu - prosi aby nie pylaó w jakiej sprawie

kto5 chce zabraó glos. Radna Ptasmik nie widzi powodu, aby przed zabraniem glosu musiala
wyjaSniaó, w jakiej sprawie.
W imieniu Wspólnoty Jgdrzejowskiej radna Ewa Ptasznik prosi o powrót do tego, co bylo
w sprawie ustawienia stolów na sesji, poniewaZ uklad jest niekorzystny i 2le siE czuje siedz4c
do mieszkaúców tylem.

Przewodniczqcawyjaénila, 2e podczas glosowania nie udziela glosu. PoniewaZ dyskusja
byla zamknigta musiala zapytaó, w jakiej sprawie Radna Ptasznik chce zabraó glos.

Pan Franciszek Wierzchowski zaproponowal, aby urzqd zapewnil nadzór
wychowawczy w celu poprowadzenia zajgó w Swietlicy w Chwaécicach
Pan Wierzchowski zwrócil równieZ uwagQ na to, 2e rw mapach s4 drogi, które sig likwiduje.
Pozatym istniej4ce na wsiach drogi sq zaniedbane oraz,2e mieszkaúcy ChwaScic chcqurz4dzié
kaplicE w bylej szkole.

Dyrektor SP Nr 4 Pani Rybiriska podzigkowala radnym, do których trafity jej

argumenty. Pani Rybiiska chcialaby, aby radni powrócili do sprawy za rok, czy póltora
i przedstawili zyski wynikajqce z podjEtej uchwaly.

Pan Ryszard Pacanowski powiedzial, 2e jest szalona róimica miqdzy Rad4 Miejskq
a Rad4 Powiatu. Zwracajqc sig do Przewodnicz4cej Rady powiedzial: ,,Jestem jedynym

czlowiekiem, którego Pani w jakiS sposób dyskredytuje. Ja mam legitymacjp radnego
i immunitet radnego. Pani traktuje mnie jak szmatg".
Pan Burmistrz nie odpowiedzia\nazadane pytanie. To bylo jedyne pytanie ,,na krawgdzi". Czy
polityczny oSrodek dyspozycyjny nie znajdtje sig jednoczeSnie w Jgdrzejowie i w Kielcach?
Drugie pytanie to: czy burmistrz i radni jeZdia czy chodzqpo ulicach miasta? Je5li chodzi
o sprawg zwiryan4z drogami po zimie, to gdyby burmistrz zlamal. most w swoim samochodzie
to zorientowalby sip,2e przetargi, które sig robi z Czeladziqczry zZawierciem nie maj4racji
b¡u. Technika jest widocma: kladzie sig kawalek asfaltu i zalewa siE fragmenty starego
asfaltu. To jest wyrzucanie pienigdzy w bloto. Drogi maj4 byó droZne i bezpieczne. Nie bqdp
dalej komentowal, bo znów Burmistrz lub Paústwo powiedzielibyScie, 2e Pacanowski uprawia
politykE. Jestem daleki od tego, bo w takim mieScie powinno byó zero polityki, a wiEcej serca.

Burmistrz Leszek Kapcia zwrócil uwagQ, 2e Pan Pacanowski powiedzial, i2 je$
czlowiekiem kulturalnym, a wielokrotnie obrazil radnych. Sam Pan mówi, 2eby nie uprawiae
prolityki i dziwig sig, 2e Pan porusza ten temat, bo jeZeli w jakimkolwiek elemencie Pan to
s¡rierdzil, to bardzo prosze powiedzieó co, jak, kiedy, bo kolejny razPan obruin zarzucajqc,2e
uprawia siE politykg.
JeSli chodzi o drogi to gdyby sig Pan bardziej zainteresowal, to wiedzialby Pan, 2e frnr¿
o której Pan mówi zosta\a wybrana przez Znz4d Dróg Powiatowych i zapylanie
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ukierunkowalby wlaéciwie. My, na nasze drogi gminne oglosiliémy przetarg i maj4c dzisiaj

budzet jak najszybciej przystqpimy do remontu.
Pan Ryszard Pacanowski podzigkowal Burmistrzov¡t za informacjE dotycz4c4 dróg

i powiedzial, 2e nie obrazil radnych, poniewaZ nie padlo slowo niecenzuralne, czy obrazliwe.
Mama dziecka uczpszczajqcego do SP nr 4 wyrazila swoje ubolewanie z powodu

niedopuszczenia do glosu rodziców dzieci uczgszczajqcych do szkóI. Najwa2niejsze jest dobro
dzieci, które teraz stanie pod makiem zapytania. Nie nale2y oszczgdzaé na malych dzieciach;
wedlug rodziców oszczgdnoSci te s4 nader w4tpliwe.

Przewodniczqca Rady Miejskiej przytoczyla fragmenty Statutu dotycz4ce przebiegu

obrad i wyjaSnila, 2e musi czuwaó nad respektowaniem prawa.

Ad.  18.
obrad, Przewodniczqca Rady Miejskiej Elzbieta
V sesji Rady Miejskiej w Jgdrzejowie.

Ze wzglgdu na wyczerpanie porzqdku
Wiéniewska, o godzinie 1430 zantknElaobrady

Prr¡tokolowala
- 

-l fL lL r/=,kt¿
Teresa Borowska
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